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Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014.
(II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdése alapján ,,Mit tesz a kormány annak
érdekében, hogy az online pénztárgépek üzemeltetési költsége ne emelkedjen az egekbe,
javuljon az eszközök üzemképessége?" címmel, írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani Varga Mihály pénzügyminiszterhez. 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az online kasszák bevezetése, és a használatuk folyamatos kiterjesztése jótékony hatással
volt, illetve van a gazdaság kifehérítésére. Az online pénztárgépek működését azonban - talán
nem közismert Ön előtt - folyamatos panaszok kísérik, így a saját választókerületemben is
gyakran panaszkodnak a vállalkozók. Nem pusztán az online pénztárgépek megvásárlása és
üzemeltetése kerül sokba, de sajnos igen gyakran tönkre is mennek a gépek. Mindez magas
javítási díjjal jár együtt, illetve ilyen esetben hosszú sorok alakulnak ki, hiszen kézzel kell
kiálltani a nyugtát. Jellemzően akkor fordulnak elő tömeges meghibásodások, amikor
központi szoftverfrissítést hajtanak végre a pénztárgépeken.

Egy helyi vállalkozó például arról számolt be, hogy a három vendéglátóipari egységében éves
szinten egy millió forintjába kerül a három online kassza üzemeltetése, mivel. rendszeres
időközönként tönkremegy az alaplap (csak 2018 első félévében háromszor történt ez meg, és
ilyenkor minden egyes alaplap csere 100 ezer forintjába került). Ilyen esetben a gyártó cég
(amelyik egyébként Szlovákiába küldi javításra az Euro 150 TE típusjelzésű gépeket) kivétel
nélkül megtagadja a garanciális javítást, beázásra hivatkozva. Mindez egy kkv esetében igen
jelentős kiadásokkal jár, márpedig a cél nyilvánvalóan az lenne, hogy a gazdaság kifehérítése
ne okozza a kis- és közepes vállalkozások ellehetetlenítését.

Mindezek alapján kérdezem Miniszter urat:

Van-e tudomásuk arról, hogy rendszerszintű problémák vannak egyes
pénztárgépekkel?



Mit tesz a kormány annak érdekében, hogy az online pénztárgépek működtetésének
költségei ne emelkedjenek az egekbe, és mindez ne lehetetlenítse el a kis- és közepes

vállalkozások működését.

Miután a pénztárgépek forgalmazóit komolyan leszűkítette a kormány, nem lenne-e
érdemes elgondolkodni a szabályozás olyan módosításában, amely komolyabb kötelezettséget
ró a forgalmazóra és/vagy a vele kapcsolatban álló szervízre?

A jelen szabályozás szerint a szervíznek a bejelentéstől számított 8 napon belül kell
cseregépet adnia. Miért nem lehet ezt a határidőt 48 órában meghatározni?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2018. augusztus 31.
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